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§ 13 Dnr FRN 2008/32 
 
Sida-projektet samarbete mellan Turkiet och Sverige 
kring ungdomspolitik 
 
Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Berit Israelsson från ungdomsstyrelsen informerade nämnden tillsammans med Thomas 
Sass om Sida-projektet. 
 
Sida har fått ett regeringsuppdrag att på olika vis stödja projekt som ska främja 
demokratiseringsprocessen i Turkiet för att möjliggöra Turkiets framtida EU-medlemskap.  
 
Bland annat har Ungdomsstyrelsen beviljats medel från Sida för att driva ett projekt där 
Turkiet och Sverige ska utbyta erfarenheter kring olika ungdomspolitiska frågor. 
Ungdomsfrågan är särskilt intressant för Turkiet då två tredjedelar av deras befolkning 
är under 35 år. Till detta projekt vill Ungdomsstyrelsen knyta fyra svenska kommuner 
med olika karaktär. De kommuner som fått erbjudande om att delta är förutom Nacka 
även Kristinehamn, Sundsvall och Kiruna. Från Turkiet deltar fyra kommuner och det 
nationella direktoratet för idrott och ungdom.  
 
Syftet med projektet är bland annat att öka samarbetet beträffande lokal som nationell 
ungdomspolitik mellan turkiska och svenska aktörer. Med projektet kommer kunskapen 
om ungdomar och deras behov att öka och spridas till flera.  
 
Projektet kommer bland annat att innehålla gemensamma konferenser och studiebesök i 
Turkiet och Sverige samt gemensamt arbete för att samla in kunskap om ungas villkor i 
de deltagande länderna. Med resultatet får varje kommun ny kunskap som kan vara 
underlag för kommande planering och beslut i olika frågor, bland annat kring ungas 
fritidsvanor.  
 
Nacka kommun förväntas att delta med en delegation bestående av fem personer; en 
förtroendevald, en tjänsteman som samordnar kommunens deltagande och insatser, en 
ungdomsarbetare som träffar ungdomar i sitt dagliga arbete samt två ungdomar.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-04-02 
 
 
- - - - - 
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§ 14 Dnr FRN 2008/34 
 
Ett mjukare Fisksätra 2008 - 2009, öppen fritidsverksamhet 
med inriktning på idrott 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att ge enheten Trafik, Natur & Fritid i uppdrag att ha en dialog 
med Saltsjöbadens Idrottsförening kring hur en öppen fritidsverksamhet med inriktning 
på idrott i Fisksätra kan organiseras för tiden 2008-06-01 – 2009-05-30 samt vilken 
ekonomisk ersättning som föreningen kan få för uppdraget. 
 
Ärendet 
Fritidsnämnden beslöt 2007-09-13, § 51, Dnr FRN 2007/64 att ge enheten Teknik & Fritid i 
uppdrag att teckna ett uppdragsavtal med Saltsjöbadens Idrottsförening avseende öppen 
fritidsverksamhet för unga vuxna i Fisksätra under perioden 2007-10-01 – 2008-05-30. 
Verksamheten har i huvudsak inneburit att föreningen anordnat öppna idrottsträningar i 
Fisksätra sporthall under tre vardagskvällar i veckan. Verksamhetens främsta målgrupp har 
varit unga vuxna i åldern 18 – 25 år.  Främst är det pojkar som deltagit i verksamheten. För 
uppdragets genomförande har föreningen fått en ersättning på ca 61 000 kronor per månad. 
 
Enheten Trafik, Natur & Fritid har svarat för kontinuerlig uppföljning av verksamheten 
samt haft en regelbunden dialog med anordnaren. Även om verksamheten inte kommer 
att utvärderas fullt ut förrän avslutad uppdragstid kan en dialog om en eventuell 
fortsättning ytterligare ett år diskuteras med anordnaren redan nu. 
 
Enheten föreslår att den med föreningen diskuterar verksamhetens innehåll och 
omfattning, målgrupper och ekonomisk ersättning.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-04-02 
 
 
- - - - - 
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§ 15 Dnr FRN 2008/ 29 
 
Utredning om Nacka sportcentrums framtid  
 
Beslut 
Fritidsnämnden tillstyrker förslag till utredningsdirektiv beträffande Nacka 
sportcentrums framtid enligt enhetens skrivelse daterad 2008-03-31. 
 
Ärendet 
Trafik, Natur & Fritid bedömer att den fördjupade översiktsplanen för centrala Nacka 
och programmet för ny förbindelse mot Kvarnholmen i mycket hög grad kommer att 
påverka förutsättningarna för framtida idrotts och fritidsverksamheterna inom Nacka 
Sportcentrum. Enheten anser att dessa frågor behöver belysas och föreslår därför att 
Fritidsnämnden påtalar detta till Miljö & Stadsbyggnadsnämnden. Detta för att Miljö & 
Stadsbyggnad ska ges utredningsdirektiv som visar på planernas konsekvenser för 
sport- och fritidsverksamheterna och de anläggningar som kan knytas till dessa. 
 
Enheten anser att utredningen bör tas fram parallellt med planarbetet för den fördjupade 
översiktsplanen. Utöver konsekvensbeskrivningen bör också en plan för 
verksamheternas framtid tas fram där det tydligt framgår vilka anläggningar som 
eventuellt behöver flyttas till andra delar av kommunen. I utredningsdirektiven bör även 
framtagande av nya detaljplaner där så krävs ingå, liksom en ekonomisk 
konsekvensbeskrivning. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-03-31 
Bilaga Utredningsdirektiv 
 
 
- - - - - 
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§ 16 Dnr FRN 2002/05 
 
Information om Stockholms idrottsnämnds svar på 
Nackas hemställan angående ridspår 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
Fritidsnämnden hemställde enligt beslut den 14 november 2007 att Idrottsnämnden i 
Stockholms stad tillstyrker Nackas förslag till geografisk placering av en ny ridskola. 
Idrottsnämnden i Stockholm stad beslutade den 5 februari 2008 att som svar på 
skrivelsen från Nacka kommun, överlämna och åberopa idrottsförvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
 
Idrottsförvaltningens synpunkter var enligt följande:  

”Idrottsförvaltningen har med tanke på den föreslagna placeringen av 
ridanläggningen som, som närmast kommer att ligga ca 200 m från Stockholms 
stads ägor, inget att erinra mot den föreslagna placeringen. 
 
Förvaltningen anser dock att de ridvägar/stigar som är tänkta att anläggas, av 
säkerhetsskäl inte bör förläggas för nära befintliga motionsslingor. Att en 
ridväg/stig korsar en motionsslinga kan vara acceptabelt, men det är olämpligt 
att en ridväg/stig förläggs parallellt med en motionsslinga. 
 
Med tanke på att den mesta ridverksamheten normalt bedrivs i ett ridhus eller på 
en uteridbana, anser förvaltningen att bredden och längden kan minskas på de 
ridvägar/stigar som föreslås i den bifogade utredningen. En sådan ändring av 
ridvägarna/stigarna minskar intrånget i naturen samt risken för konflikter med 
andra intressegrupper.” 

 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-04-14 
 
 
- - - - - 
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§ 17 Dnr FRN 2002/05 
 
Arrendeavtal för Nackas nya ridskola 
 
Beslut 
Fritidsnämnden tillstyrker principer för arrendeavtal samt att kommunstyrelsen beslutar 
att anta arrendeavtal med markägaren i enlighet med nämndens beslut. 
 
Ärendet 
I utredningen ”Kartläggning och placering av ridanläggning i Nacka kommun” 
föreslogs två geografiska platser för placeringen av Nackas nya ridskola, Källtorp söder 
om Ältavägen och Hellasgårdens södra del. Fritidsnämnden beslutade den 11 november 
år 2007 att anta förslaget ”Källtorp”. 
 
Enheten Trafik, Natur & Fritid har tagit fram ett avtal om arrende för ett område på 
totalt cirka 33 000 kvm av fastigheten Erstavik 25:1, varav ca 28 000 kvm utgör själva 
huvudanläggningen belägen vid Ältavägen och cirka 5 000 kvm utgör ridspår förlagda i 
huvudsak parallellt med befintligt motionsspår.  
 
Området upplåts för att arrendatorn skall bedriva ridskola med därtill hörande 
verksamhet med anläggningar för maximalt 35 permanent uppstallade hästar, ridhus, 
lokaler för drift, personal och ryttare, utomhusridbanor med plats för åskådare, 
parkering för cykel, bil och hästtransportfordon samt ridspår. 
Arrendetiden omfattar 25 år räknat från och med månaden efter det att 
byggnadsarbetena med huvudanläggningen påbörjats. 
 
Arrendeavgiften utgör trehundrafemtiotusen (350 000) kronor årligen. 
 
Mot bakgrund av ovanstående information och arrendeavtalet (bilaga 1) föreslår 
enheten Trafik, Natur & Fritid att Fritidsnämnden tillstyrker arrendeavtalet till 
Kommunfullmäktige som tar beslut. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-04-07 
Bilaga Förslag till avtal 
Bilaga Situationsplan 
Bilaga Karta 
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Forts § 17 
 
Protokollsanteckning 
Johan Kjellman (nl) inkom med följande protokollsanteckning 
”Nackalistan är mycket positiv till att ett nytt ridhus tillkommer till Nacka. Många unga, 
speciellt flickor, kommer att kunna benyttja sitt ridintresse i Nacka istället för att åka 
långt till andra kommuner. 
Vi vill dock påpeka att det är mycket viktigt att säkerheten i trafiken byggs in från 
början. Många gånger om dagen kommer unga ryttare att springa till bussen och om inte 
bra säkerhet finns vid vägen så är risken stor för en olycka. 

• Sänkt fart för trafiken. 
• Bra belysning 
• Övergångsställe med trafikljus som omedelbart blir rött om någon trycker på 

knappen.” 
 
 
- - - - - 
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§ 18 Dnr FRN 2008/ 
 
Godkännande av planerade åtgärder i Ältahallen 
 
Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att godkänna enhetens förslag på att iordningställa 

serviceytorna på det övre planet i Ältahallen.  
 
2. Fritidsnämnden uppdrar åt enheten att verkställa upphandlingen av 

byggnationerna avseende serviceytorna på det övre planet i Ältahallen. 
 
Ärendet 
För att det övre planet ska kunna vara färdigt till huvudsäsongen 2008/2009 är det 
nödvändigt att nämnden beslutar att godkänna förslag till disposition av det övre planet.  
 
Nämnden tar ställning till följande förslag Ältahallens övre plan disponeras så att 
följande byggs: ett större samlingsrum med glasparti mot isbanan samt ett större rum 
som kan användas för motion och rehabilitering. En mindre del av cafeterian förses med 
väggpartier och glaspartier utmed isbanan. I ishallens övre plan målas betonggolvet 
samt läktardelen och dess trappsteg för att öka städbarheten. Läktarens mittparti förses 
med sittplatser av trä. På detta sätt bedöms ombyggnaden rymmas inom befintlig 
budgetram för projektet. Arbetet med att komma fram till denna disposition av det övre 
planet har inte varit helt enkelt då olika intressenter har olika åsikter. Under 
februari/mars 2008 har enheten genomfört brukarundersökningar i Ältahallen och så 
gott som samtliga aktiva i undersökningen (ca 100 stycken) uppger såväl muntligt som 
skriftligt att de behöver ovanstående funktioner och att det är angeläget att hallen byggs 
”klart”.  
 
Yrkande 
Ordförande Lars berglund (m) yrkade bifall till förslag till beslut 
 
Monia Sturén (fp) yrkade följande tillägg  
Att godkänna enhetens förslag på att iordningställa serviceytorna på det övre planet i 
Ältahallen som ett första steg. 
Att uppdra åt enheten att utarbeta ett kompletterande förslag på att i ett andra steg 
iordningställa evenemangsytan i Ältahallens övre plan för allmän föreningsverksamhet 
och liknande ändamål. 
 
Beslutsgång 
Med avslag på Monia Sturéns yrkande beslutade nämnden i enlighet med förslag till 
beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-04-05 
Bilaga Ritningar 
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Forts § 18 
 
Reservation 
Monia Sturén (fp) reserverade sig till förmån för eget yrkande. 
 
 
- - - - - 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 11 

 Fritidsnämnden 
 16 april 2008 

 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 Dnr FRN 2007/72 
 
Tillstyrkan av principer för arrendeavtal av mark med 
Svenska Fotbollsakademin 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att tillstyrka enhetens förslag till principer för arrendeavtal av 
mark på Myrsjö idrottsplats avseende Svenska Fotbollsakademins idé om att 
åstadkomma en fotbollsakademi i Nacka.  
 
Nämndens beslut förutsätter att befintligt operatörsavtal med Boo Fotbollsförening 
upphör samt att kommunstyrelsen beslutar att anta arrendeavtal i enlighet med 
nämndens beslut. 
 
Ärendet 
Svenska Fotbollsakademin AB har till Fritidsnämnden inkom med en hemställan 
daterad 2007-09-03 angående förslag till samverkan mellan Nacka kommun och 
Svenska Fotbollsakademin AB. Denna hemställan behandlades i nämnden den 13 
september 2007, § 55. 
 
Hemställan innebar att Svenska Fotbollsakademin AB önskade samarbeta med 
kommunen i syfte att uppföra en fotbollshall på Myrsjö IP. I hemställan fanns förslag på 
gränsdragningar av kommunens respektive Fotbollsakademins investeringar och ansvar 
i ett sådant samverkans projekt. 
 
Fotbollsakademin sökte kontakt med kommunen i juni 2006 i syfte att diskutera möjliga 
platser föra att uppföra en större fotbollsanläggning. Initialt diskuterades Myrsjö IP men 
under 2006-2007 har Fotbollsakademin prioriterat Tollare som placering. Under hand 
konstaterade enheten att Tollare kunde vara ett mycket intressant gemensamt projekt 
sedan parterna gemensamt utrett möjligheterna för att göra vissa kompletteringar så att 
vissa friidrottsgrenar skulle beredas bättre träningsmöjligheter under vintrarna i Nacka 
än vad som är fallet i dag. Därefter beslöt Fotbollsakademin att alternativet Myrsjö var 
ett bättre alternativ för akademin och har därefter studerat förutsättningarna för olika 
hallalternativ. Fotbollsakademins syfte är att så snart som möjligt få en funktionell 
anläggning för verksamheten som kan bedrivas året om. Följande tre alternativ 
föreslogs då av akademin. 

1. En 11-manna fotbollshall med konstgräs. Detta förutsätter en flytt av befintligt 
fotbollstält som sköts av Boo FF. 

2. En 7-manna fotbollshall. Alternativet medger att befintligt fotbollstält kan 
behållas. 

3. En 11-manna konstgräsplan utomhus för eventuell framtida påbyggnad av hall. 
 
Alternativ nr 1 är Fotbollsakademins huvudförslag men akademin uppger att de är 
öppna för alternativ om det gynnar samtliga intressenter i projektet. 
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Forts § 19 
 
Akademin uppger att kommunen genom detta samarbete skulle mot en mindre egen 
investering få en anläggning med konstgräs för nyttjande av i första hand klubbar och 
skolor i Nacka. 
 
Akademins förslag till avtal och avgränsningar var följande. 

• Att Svenska Fotbollsakademin bekostar och äger anläggningen (Alt 1, 2 och 3) 
• Att Svenska Fotbollsakademin nyttjar mark för anläggningen, parkeringsplatser 

vid hallen och tillfartsväg från parkeringen vid tennishallen kostnadsfritt. Detta 
genom köp av mark eller 50-årigt arrende. 

• Att Svenska Akademin äger disponeringsrätten för anläggningen men planerar 
årligen i samråd med Nacka kommun hyrestider. Hyresnivån enligt 
marknadspris inom Stockholms län. 

• Att avtalsperioden är 10 år med möjlighet till senare förlängning. 
• Att Nacka kommun bekostar samtlig infrastruktur, parkeringsplatser, 

anslutningsvägar samt anslutningsavgifter. 
• Att Nacka kommun bekostar rivning alternativt flyttning av befintligt 

fotbollstält. 
 

Enheten framförde till fritidsnämnden att akademins förslag är intressant. Detta bl.a. till 
följd av det enorma fotbollsintresset som finns hos barn och unga människor. Därtill att 
kunna erbjuda fotbollsintresserade grönt underlag året bedöms som intressant. Dock 
ansåg enheten att det fanns många frågor som behöver studeras ytterligare innan det 
finns underlag för enhetens bedömning av projektets konsekvenser. Eftersom enheten 
under våren arbetat med att försöka finna en rimlig finansiering av Tollare-projektet 
som då utvecklats i en för kommunens än gynnsammare inriktning innebar denna 
vändning av projektet att enheten av tidsskäl inte haft möjlighet att studera om projektet 
på nytt i konkurrens med andra arbetsuppgifter. Sedan januari 2008 har dialogen om 
projektet förts intensivare. Detta eftersom akademin som tidigare koncentrat sig på att 
få igång verksamheten i första hand nu är i behov av en anläggning. 
 
Beträffande kommunens ekonomiska åtagande enligt Fotbollsakademins förslag till 
samverkansavtal ovan uppskattar enheten att åtaganden innebär en kostnad initialt på 
cirka 10-12 miljoner kronor. Tidigare budget för inköp av belysning på Myrsjö IP har 
nämnden beslutat att använda till belysning på Boovallen då denna belysning inte på 
långa vägar kunde betraktas som funktionell. Denna förbättring ansågs inte kunna 
avvakta den tid Fotbollsakademins idé var i behov av för att ges viss tid att mogna. Ett 
uppskattat marknadspris för att hyra tid i en oisolerad hall kan komma att handla om 
1000 - 1500 kr per timme. Nuvarande oisolerade hall som också har konstgräs kostar 
mellan 300 - 490 kr per timme att hyra. Någon enkät som visar Nacka föreningarnas 
möjligheter att betala mer än nuvarande nivå har inte redovisats till enheten. 
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Forts § 19 
 
Då fritidsnämnden beslöt att uttrycka en positiv inställning till förmån för Svenska 
Fotbollsakademins idé om att åstadkomma en fotbollsakademi i Nacka men att idéns 
konsekvenser behöver belysas ytterligare innan samverkansavtal kan ingås mellan 
nämnden och Svenska Fotbollsakademin AB. 
 
Föreliggande förslag om arrendeavtal 
Föreliggande förslag till arrendeavtal för marken vid Myrsjö idrottsplats följer 
kommunens policy för lägenhetsarrende. Ansvarig för beredning av arrendeavtalet är 
kommunens fastighetskontor genom dess markenhet. Beslutande politiskt nämnd är 
kommunfullmäktige. Förslaget biläggs tjänsteskrivelsen. 
 
Akademins förslag till arrendeavtal 2008-03-31 följer i stort tidigare upplägg såsom 
presenterades för nämnden den 13 september 2007 med undantag för arrendetiden som 
av akademin föreslagits omfatta 30 år vilket inte av lagstiftningen är giltigt inom 
detaljplanerade områden. Akademins förslag följer inte kommunens policy avseende 
arrendeavtal varför tjänstemännen 2008-04-07 presenterat föreliggande förslag till 
arrendeavtal. De ytterligare konsekvenserna av akademins verksamhet belyses nedan. 
 
Konsekvenser för övriga intressenter 
De konsekvenser akademins planerade fotbollshall har för övriga intressenter och parter 
i Nacka bedöms vara följande. 
 
Myrsjö skolan 
Myrsjö skolan är försiktigt positiv men uppger att det egentliga behovet för skolan är en 
konstgräsplan utomhus. Skolan kan acceptera fotbollshallen om skolans behov av 
utomhusaktiviteter för skolidrotten kan ordnas på annat vis. Skolan anser att 
fotbollshallens placering påverkan på idrottslektionerna inte är odelat positiv. Kan 
placeringen ordnas så att största möjliga sammanhängande yta för idrottslektioner kan 
ordnas utgör inte fotbollshallen något hinder. Parkeringsplatser bedöms av skolan att 
räcka till under vardagsaktiviteter. 
 
Befintligt fotbollstält och Boo FF 
Nuvarande fotbollstält uppfördes i samverkan mellan kommunen och Boo 
fotbollsförening under 2004. Flytten av ramverket betalades av kommunen vilket 
innebär att tältet som sådant ägs av kommunen. Föreningen ansvarade för markarbeten 
samt vidare utveckling invändigt (exempelvis konstgräset). Mellan kommunen och 
föreningen tecknades ett 5-årigt operatörsavtal. Detta avtal måste upphöra om ny 
fotbollshall ska byggas. Föreningen uppger till enheten att detta kan ske under 
förutsättning att föreningens totala behov av ytor kan ordnas. Detta kan exempelvis ske 
genom föreningens kontakter med akademin och så har till viss del skett enligt uppgifter 
till enheten. Därutöver finns behov av att utveckla Boovallen och Sågtorp skolans 
bollplan eftersom föreningens barnverksamhet är bland de största i norra Europa. 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 14 

 Fritidsnämnden 
 16 april 2008 

 

 
Ordförandes signatur Justerandes signatur 

 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 19 
 
Enheten har undersökt möjligheten att flytta befintligt konstgräs till Sågtorps skola. 
Detta kan ske till en kostnad om ca 700 000 kronor. Sågtorp skolans bollplan försågs 
med ny belysning hösten 2007 p.g.a. efterfrågan av belysta fotbollsplaner. 
 
När det gäller Boovallen har enheten undersökt möjligheten att byta underlag på 
befintlig 11-manna grusplan till konstgräs. Detta är i sak en tämligen snabb och 
kostnadseffektiv åtgärd jämfört med att bygga en helt ny matchspelplan på annan plats. 
Bedömd kostnad för denna förändring är 2 miljoner kronor. Denna förändring innebär 
att det då kommer att finnas 2 stycken belysta 11-manna konstgräsplaner på Boovallen. 
Vid en sådan förändring ska då befintlig 7-manna grusplan användas som parkering i 
syfte att minska olägenheter för trafiken runt denna väl använda anläggning.  
 
Enheten anser att fotbollsföreningen är så pass stor att det är orimligt att fortsätta 
tilldela föreningen tider på konstgräs i andra kommundelar och skicka närbelägna lag i 
dessa andra kommundelar till andra kommundelar p.g.a. ”fel” serietillhörighet. Detta 
system av att skicka bilar/barn runt om i kommunen upplevs också otidsenligt och leder 
till stress och frustration hos många ledare, barn och föräldrar. Utöver detta finns en 
kommunalborgen för utvecklingskostnaden avseende befintligt fotbollstält om ca 1 
miljon kronor som måste lösas av kommunen till följd av denna förändring.  
 
Föreningen påtalar att det finns behov av enklare omklädningspaviljonger på Boovallen. 
Boo Gård skolans omklädningsrum räcker helt enkelt inte till för den verksamhet som 
finns på dagens Boovallen. Förslag till överenskommelse för upphörande av nuvarande 
operatörsavtal mellan kommunen och föreningen framgår av bilaga till 
tjänsteskrivelsen.  
 
Representanter från föreningens styrelse uppger till enheten att fotbollshallen i sig inte 
är skäl för att befintlig verksamhet i fotbollstälten kan upphöra Föreningen uppger att 
det är totalbilden enligt de förändringar som beskrivits ovan som uppväger akademins 
förslag till förändringar av dagens verksamhet på Myrsjö IP. 
 
Ramverket bildar stomme till isladan i Tattby 
Enheten bedömer att fotbollstältets ramverk kan flyttas och kan på så vis bilda en 
prisvärd stomme för en ny islada vid Tattby bollplan. Saltsjöbadens hockeysektion har 
informerats om detta. Detta skulle då innebära att flytten av fotbollstältet görs under 
tidig höst med preliminär invigning av isbanan runt årsskiftet. Saltsjöbadens isrink 
måste då tas ur bruk fram till invigningen vilket då innebär att föreningens verksamhet 
behöver få tider i exempelvis Nacka ishall/istält. Säsongen för istältet på Nacka IP 
bedöms då behöva starta något tidigare för att någorlunda klara efterfrågan på istider. 
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Sågtorp skolans bollplan 
Enheten föreslår att befintligt konstgräs flyttas till Sågtorp skolans bollplan. Skolan 
genom dess rektor och föräldraförening är positiva till förslaget. Föräldraföreningen 
uppger att trafiken är ett bekymmer idag och har till enheten framfört konkreta förslag  
till förbättringar. Trafikfrågan är känd och utreds av enheten. Kostnaderna för att 
förbättra Sågtorp skolans angöring bör dock inte belasta fritidsnämnden då detta till stor 
del är en fråga som inte tillförts mer genom föreningarnas aktiviteter. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår enheten att fritidsnämnden beslutar att tillstyrka 
enhetens förslag till principer för arrendeavtal av mark på Myrsjö idrottsplats avseende 
Svenska Fotbollsakademins idé om att åstadkomma en fotbollsakademi i Nacka. 
Nämndens beslut förutsätter att befintligt operatörsavtal med Boo Fotbollsförening 
upphör samt att kommunfullmäktige beslutar att anta arrendeavtal i enlighet med 
nämndens beslut. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-04-05 
 
 
- - - - - 
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§ 20 Dnr FRN 2007/82  
 
Ansökan om bidrag till Ältadagen 2008  
 
Beslut 
Nämnden återremitterade ärendet med motiveringen att Trafik, Natur & Fritids enheten 
får i uppdrag att undersöka sakfrågan om föreningens ekonomiska läget. 
 
Ärendet 
Föreningsrådet i Älta har 2007-10-13 ansökt om 10 000 kronor i bidrag för att 
genomföra Ältadagen 2008-05-17. De senaste sex åren har Ältadagen organiserats av 
föreningslivet i Älta genom föreningsrådet.  
 
Syftet med dagen är att föreningslivet ska få tillfälle att visa upp sin verksamhet för dem 
som bor i Älta och uppmuntra dem att delta i föreningslivets verksamhet. Ett annat syfte 
är att stimulera till ett ökat samhällsengagemang genom att ge en fyllig presentation av 
Ältasamhället. Dessutom pågår en del aktiviteter på scenen, bland annat 
musikunderhållning. Kostnaderna för Ältadagen är beräknade till ca 70 000 kronor, 
större delen finansieras av de medverkande föreningarna. Föreningsrådet i Älta har 
tidigare år fått stöd för Ältadagen av Områdesnämnden Älta. Då har fokus i större 
utsträckning legat på medborgarinflytande och samhällsinformation. Innan 
föreningsrådet tog på sig ansvaret för genomförande av Ältadagen var 
Områdesnämnden arrangör. För Ältadagen 2007 beviljade Fritidsnämnden ett bidrag 
med 10 000 kronor.  
 
Enligt Fritidsnämndens reglemente har nämnden i uppgift att stödja de i kommunen 
verksamma föreningarna och det arbete dessa bedriver. Ett stöd av detta slag kan 
finansieras av del medel som finns avsatta för att stödja föreningslivets utveckling.  
 
Yrkande 
Ordförande yrkade återremiss med motiveringen att enheten får i uppdrag att undersöka 
sakfrågan om föreningens ekonomiska läget. 
 
Beslutsgång 
Nämnden återremitterade ärendet med motiveringen att Trafik, Natur & Fritids enheten 
får i uppdrag att undersöka sakfrågan om föreningens ekonomiska läget. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-04-02 
Bilaga Ansökan om bidrag 
 
 
- - - - - 
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§ 21 Dnr FRN 2008/17 
 
Bidrag till stiftelsen Skota Hem 2008 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja stiftelsen Skota Hem ett verksamhetsbidrag på 
125 000 kr för år 2008. Stiftelsen ska senast den 1 november 2008 lämna rapport över 
genomförd verksamhet. 
 
Ärendet 
Stiftelsen Skota Hem har ansökt om verksamhetsbidrag för år 2008 (ansökan bifogas). 
De har sedan 1996 fått ett årligt bidrag för seglingsverksamhet för personer med funk-
tionshinder. I verksamheten deltar såväl rörelsehindrade som multihandikappade barn 
och ungdomar. Bidraget är mycket betydelsefullt för verksamheten. Klubblokal och 
brygganläggning finns i anslutning till KSSS-anläggning i Saltsjöbaden. 
 
Inför säsongen 2008 vill Skota Hem återigen bjuda in och kostnadsfritt ta emot 
kommunens alla intresserade särskoleklasser. Under sommaren genomförs också 
sommarläger och övrig verksamhet. Förra året deltog nästan 100 barn från Nacka under 
21 aktivitetsdagar. Unga funktionshindrade får möjlighet att prova på segling och 
uppleva en spännande fysisk aktivitet. För de som har högre ambitioner finns möjlighet 
till mer avancerad träning och tävlingar. Förhoppningsvis kommer många att fortsätta 
och segla på den nivå som de själva kan och önskar. Under senare år har antalet unga i 
verksamheten ökat och utgör nu över 50 % av deltagarna under en säsong.  
 
Stiftelsen har hög kvalité i verksamheten - vilket gör det möjligt att handikappsegling 
kan bedrivas på ett säkert sätt. Duktiga och erfarna instruktörer och ”bra utrustning” 
(båtar, brygganläggning etc.). Verksamheten har gott renommé inom handikappidrotten 
– såväl i Sverige som internationellt.  
 
Enhetens synpunkter 
Enheten föreslår att stiftelsen Skota Hem beviljas 125 000 kr i bidrag. Kommunens stöd 
är nödvändigt för att Skota Hem ska kunna genomföra sina ambitioner/planer. Att stödja 
denna verksamhet är ett stöd för handikappade barn och ungdomars möjlighet att delta i 
olika ”idrotts- och fritidsaktiviteter”. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-03-27 
Bilaga Ansökan från Skota Hem, 2008-02-14 
 
 
- - - - 
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§ 22 Dnr FRN 2008/13 
 
Ansökan från Järla IF OK om bidrag till utrustning för 
elektronisk stämpling 
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja Järla IF OK ett bidrag på 95 000 kr för inköp av 
sportidentutrustning som ska användas gemensamt med OK Ravinen. 
 
Ärendet 
Järla IF OK ansöker i samverkan med OK Ravinen om bidrag till inköp av Sport-
identutrustning på sammanlagt 95 000 kr. Vid all tävling används numera elektronisk 
utrustning för tidtagning och stämpling vid kontrollerna. Sportident är de system som de 
flesta klubbar använder. Utrustningen består av basenheter som placeras vid 
kontrollerna samt löparbrickor som medförs av de tävlande.  
 
År 2000/2001 gav kommunen bidrag till inköp av 30 basenheter. Under år 2005 fick 
också OK Ravinen ett bidrag på 15 000 kr för komplettering av ytterligare enheter. De 
första enheterna Järla införskaffade är nu slitna och omoderna och måste ersättas.   
 
Järla IF och Ravinen samarbetar kring utrustningen. En överenskommelse finns mellan 
dem att de gemensamt ska ha tillgång till ca 100 basenheter för större tävlingar etc. 
Varje klubb har 30 enheter för eget internt bruk och tillsammans har de en gemensam 
depå med 40 enheter. Med detta upplägg behöver man endast hyra utrustning vid riktigt 
stora tävlingar. De flesta träningar och tävlingar klaras med egen utrustning. Planerat 
inköp avser 30 enheter till Järla och 40 till gemensam depå. Om 3-4 år behöver 
troligtvis Ravinens nuvarande enheter bytas ut. 
 
Enhetens synpunkter 
Orientering är en av få sporter som utövas utan anläggningar/idrottshallar och sporten 
tar därför sällan del av kommunens lokalsubventioner. Bidrag till kartframställning och 
inköp av elektronisk stämplingsutrustning är två viktiga områden där kommunalt stöd 
utvecklar verksamheten. Enheten föreslår att Järla IF OK beviljas bidrag på 95 tkr. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-03-26 
Bilaga Ansökan från föreningarna, 2008-02-03 
 
 
- - - - - 
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§ 23 Dnr FRN 2007/101 
 
Omprövning av beslut, projektbidrag för ekonomiskt stöd 
till samordningsfunktion för Idrottslyftet 2008 
 
Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Nacka Idrottsallians (NIA) 175 000 kronor i 

bidrag år 2008 avseende en administrativ samordningsfunktion av Idrottslyftet. 
Bidraget tas ur nämndens driftbudget för 2008. Ett villkor för beslutet är att NIA 
efter verksamhetsåret inkommer med en uppföljning av hur bidraget använts. 

 
2. Fritidsnämnden föregående beslut i ärendet upphör att gälla. 

 
Ärendet 
Fritidsnämnden beslöt den 20 februari 2008 drn FRN 2007/101 att bevilja NIA 175 000 
kronor i bidrag och villkoret för utbetalning av bidraget till NIA var att detta skulle tas 
ur nämndens ekonomiska överskott från budgetåret 2007. Kommunstyrelsen beslöt den 
31 mars 2008 att Fritidsnämnden inte skulle få föra med sig överskottet på 374 000 
kronor. Med anledning härav och med hänvisning till tidigare taget beslut i nämnden 
föreslås att bidraget till NIA tas ur nämndens driftbudget för 2008 samt att föregående 
beslut i ärendet från Fritidsnämnden skall upphöra att gälla.  
 
Enligt reglementet för ekonomistyrning har kommunstyrelsen rätt att justera budgeten 
för finansieringsnämnder utifrån specifika regler. Bl.a. ska nämndernas behov av att 
budgetera för projekt över åren tillgodoses i budgeten. I princip överförs alltid 
underskott till nästa års budget om inte nämnden kan påvisa att den har fått 
tillkommande uppgifter/uppdrag. Överskott som genererats av sistnämnda orsaker 
överförs inte. Kommunstyrelsen beslöt den 31 mars 2008 att Fritidsnämnden inte skulle 
få föra med sig överskottet på 374 000 kronor.  
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Bo Niveman deltog inte i handläggning av på grund av jäv. 
 
Handlingar i ärendet 
Trafik, Natur & Fritids tjänsteskrivelse 2008-04-07 
 
 
- - - - - 
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§ 24 
 
Övriga frågor 
 
Extra Sammanträde  
Extra sammanträdet 2008-03-17 som beslutades på föregående sammanträde blev 
inställt. 
 
 
Vad händer med lokalfråga Saltsjö-Boo scoutkår 
Ingmar Sahlgren (c) undrade vad som händer i arbetet med att lösa lokalfrågan för 
Saltsjö-Boo scoutkår. 
 
Göran Helin informerade att Velamsundsstyrelsen och FAK bevakar detta ärende. 
 
 
Fritidsgårdarna ett överskott med 35000 kronor 
Ingmar Sahlgren (c) undrade hur det kommer sig att Fritidsgårdarna ett överskott med 
35000 kronor?  
 
Göran Helin svarade att resultatet visar på att fritidsgårds verksamheterna bär sig. 
Summan ligger inom felräkningsmarginalerna.  
 
 
Öppet sammanträde 
Nämnden beslutar att anordna ett öppet sammanträde den i juni. 
 
 
Bidrag till föreningar och vilka villkor finns bakom 
Anders Selin (s) önskar att nämnden får en lista över vilka föreningar som fått 
projektbidrag samt på vilka villkor de har fått bidrag. En lista över projektbidrag borde 
kunna redovisas på varje nämnd. 
 
 
 
- - - - - 
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§ 26 25 
Inkomna handlingar samt delegationsbeslut Fritidsnämnden 
 
Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Remissyttranden tagna på delegation 
 2008-03-06 
 Lars Berglund 

Samrådsyttrande gällande DP för del av Kvarnholmen, Etapp 1 - Norra 
Kajområdet 

 
 2008-03-17 
 Göran Helin 

Yttrande över ändring genom tillägg till detaljplan för Rensättra I, del av 
Skarpnäs, Kummelnäs och Rensättra (DP 69) 

 
 2008-04-01 
 Göran Helin 

 Yttrande över detaljplan för Sicklaön 76:1 m.fl. Saltsjöbanan från Sickla 
station till och med Nacka station m.m. 

 
Delegationsbeslut 
 

 2008-04-01 
Göran Helin 
Noll-taxa vid simtävling för barn och ungdomar 
Skuru IK, simsektion 
 

 2008-04-01 
Göran Helin 
”Fotis” , att på prov anordna en träffpunkt som erbjuder social samvaro och 
mellanmål innan gemensam träning 
Järla IF FK 
 

 2008-04-01 
Göran Helin 
Utbildning av juniorledare 
Friskis & Svettis, Nacka -Värmdö 
 

 2008-04-01 
Göran Helin 
Planering för ny klubblokal vi Mjölkudden i Boo 
Saltsjö-Boo Scoutkår 
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 2008-04-01 

Göran Helin 
Kartbidrag för år 2008 
OK Ravinen 
 

 20080401 
Göran Helin 
Sport Camp, Åland, 11-15 augusti 2008 
Nacka Handikappidrott 
 

 2008-04-01 
Göran Helin 
Utbildning av domare 
Boo FF 
 

 2008-04-01 
Göran Helin 
Nordiskt Ungdomsläger med ledarutbildning i Danmark 4-8 augusti 2008 
 

 2008-04-01 
Göran Helin 
Utveckling av föreningen 
Academia de Capoeria Gunga de Ouro 
 

 Åsa Engwall 
Tillförordnad chef 2008-02-25 - 2008-02-29 
 

 Trafik, natur och Fritid 
Sammanställning av lokalt aktivitetsstöd i Nacka hösten 2007 
 

 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
5 E-post från A Johansson 2008-02-23 

Förslag på multikonstgräsplan vid Sickla skola 
Svar 2008-02-25 
 

6 E-post från medlemsbrev Nätverket Värna Nackareservatet 2008-03-04  
Planeringen av ridanläggningen fortskrider! 
 

7 E-post från E Garpenfeldt 2008-03-09 
Sommar kollo 2008 
Svar 2008-03-12 
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8 E-post från K Haapala  2008-03-13 

Önskemål om handlingar kring Velamsunds ridnings- och 
fritidsverksamhet 
Svar 2008-03-14 
 

9 E-post  
Kallelse till ÅRSMÖTE  I  FÖRENINGSRÅDET i Älta 31/3  2008  
Verksamhetsberättelse 2007 
Extra rådsmöte 31 mars 
 

10 Nacka DF 2008-03-13 
Önskemål om avbytarbås Nacka IPs huvudarena 
Tackkort från Nacka DF 2008-03-30 
 

11 Brev Föräldrar i Nacka Hockey  2008-03-31 
Ang sammanslagning av Nacka Hockeyklubb och Hammarby IF hockey 
med följande namnbyte till Hammarby IF hockeyklubb 
 

12 Inbjudan till Ältafestivalen 23 augusti 2008 
 

13 E-post 2008-03-25 från Nätverket Kön 
Förfrågan om deltagande i Jämställdhetsfestival 
 

14 2008-01-14 från Brita  
Förslag om squashhall i Nacka 
Svar 2008-02-27 
 

15 Inkommen handling 2008-03-14 
Strategidokument för SoIK Hellas satsning på idrottslig verksamhet i 
Nacka 
 

16 Inkommen handling 2007-11-30 
Inventering av Kafeteria Älta Idrottsplats 
 

17 2008-01-23 från Ungdomsstyrelsen 
Deltagande u ungdomsenkäten Lupp 2008 
 

18 Sniffning pågår i Orminge 
 

19 Veckobrev och information från Nattvandrarna i Älta 
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Kurser och konferenser 
Hur mår unga idag? Vad tycker de? Låt oss berätta... 
Under april och maj är Ungdomsstyrelsen på turné. Vi presenterar två av våra 
viktigaste rapporter om unga och representanter från de olika orterna berättar om 
goda exempel på hur de arbetar med ungdomsfrågor. 
 
 
- - - - - 
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